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VANHUSNEUVOSTO, ITÄ-UUDENMAAN HYVINVOINTIALUE 

 

 

Aika  Torstai 8.2.2024 klo 13:03-15:20 

 

Paikka WSOY-talo, Mannerheiminkatu 20, Porvoo, K-porras, 2. kerros,  

 lautakunnan kokoushuone 

 

Kutsutut  

x Hans Blomberg (pj.)  

x Hannes Bjurström   

x Nina Björkman-Nysten (-14:53)  

x Eeva Hava   

x Juha Huotari  

- Petri Hyvönen (vpj. 2) (Teams-etäyhteyden kautta)  

x Hannele Käenaho-Virtala  

- Kenneth Levin (poissa)  

x Carl-Johan Numelin    

- Erja Sihlman (poissa)  

x Leena Sorjonen (vpj. 1)  

   

x Kirsi Oksanen (-14:53)  

x Jenny Kaustell (siht.)  

 

Muut Aila Pukkila, Erja Sihlmanin varalla 

 

86- § 

 

86 KOKOUKSEN AVAUS 

 

 Puheenjohtaja Hans Blomberg avasi kokouksen klo 13:03 ja toivotti kokouksen osallistujat 

tervetulleiksi.  

 

 

87 KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS 

 

 Kokouskutsu liitteineen on lähetetty sähköpostitse. 

 

 Ehdotus: Todetaan, että kokous on laillisesti koolle kutsuttu ja päätösvaltainen.  

 

 Päätös: Todettiin, että kokous on laillisesti koolle kutsuttu ja päätösvaltainen. 



              Pöytäkirja 9/2024                  2 

     

               

 

  

      

2 

 

 

 

88 ESITYSLISTAN HYVÄKSYMINEN 

 

Ehdotus: Esityslista hyväksytään. 

 

 Päätös: Esityslista hyväksyttiin yksimielisesti. Vanhusneuvosto totesi yksimielisesti, että 

esityslistat hyväksytään kokouksen alussa. Mitään muodollisempaa sääntöä esityslistan 

lähettämisajankohdasta ja/tai muokkaamisesta ennen kokousta ei tarvita ainakaan vielä tässä 

vaiheessa. 

 

 
 
89 EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJAN HYVÄKSYMINEN 

 

Vanhusneuvoston 14.12.2023 pitämän kokouksen pöytäkirjaa esitettiin hyväksyttäväksi. 

 

Ehdotus: Pöytäkirja hyväksytään. 

 

Päätös: Pöytäkirja hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

90 AJANKOHTAISKATSAUS ITÄ-UUDENMAAN HYVINVOINTIALUEEN VALTUUSTOSTA, 

LAUTAKUNNISTA 

 

Vanhusneuvoston edustajat, jotka edustavat vanhusneuvostoa valtuustossa ja lautakunnissa, 

kertoivat lyhyesti vanhusneuvostolle valtuuston ja lautakuntien vireillä olevista ajankohtaisista 

asioista. Edustajat kertoivat myös vanhusneuvoston lausunnoista ja miten näitä on käsitelty eri 

toimielimissä syksyn aikana.  

 

 Juha Huotari, Palvelujen järjestäminen-lautakunta 

- Sosiaali- ja potilasmiehen vuosiselvitys vuodelle 2023 esitettiin Palvelujen järjestämisen 

lautakunnassa 31.1.2024. Ikääntyneiden palveluihin liittyen tuli 56 yhteydenottoa vuoden 

aikana. Suurin osa yhteydenotoista koski asumispalveluita tai kotona asumista tukevia 

palveluita.  

- Palvelujen järjestämisen lautakunnassa pykälä §8 Palvelusetelin arvon muuttaminen, 

henkilökohtainen apu: Aloite suihkussa käymisestä ja miten suihkupalvelu saadaan 

toimimaan jatkossa, on annettu virkamiehille käsiteltäväksi. 

- Palveluiden järjestämisen lautakunnan pykälä § 9 Vammaispalvelulain mukaiset asunnon 

muutostyöt toimintaohjeen hyväksyminen: Toimintaohje kritisoitiin sen osalta, että 

pakollinen lääkärikäynti muutostöiden osalta pitäisi ottaa pois. Lääkäri eivät pysty 

ottamaan kantaa siihen, minkälaiset muutokset asuntoon tulisi tehdä, jotta asunto olisi 

vammaiselle sopiva. 
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Leena Sorjonen, Kehittäminen ja yhteistyölautakunta 

- Kehittäminen ja yhteistyö -lautakunta päätti esittää aluehallitukselle ja edelleen 

aluevaltuustolle alueellisen hyvinvointikertomuksen ja -suunnitelman 2023–2025 

hyväksymistä alueelliseksi hyvinvointikertomukseksi ja –suunnitelmaksi 2023–2025. Tämä 

hyväksyttiin aluevaltuuston kokouksessa 6.2.2024. Leena Sorjonen esitti 

hyvinvointikertomuksen ja -suunnitelman keskeisemmät asiat vanhusneuvostolle.  

  

Carl-Johan Nummelin, Varautuminen ja turvallisuuslautakunta 

- ei osallistunut 13.2.2024 pidettävään kokoukseen 

- syksyn aikana on todettu, että kaikki asiat ovat kunnossa, turvallisuus on taattu alueella. 

- todettu myös, että henkilökuntaa on rekrytoitu hyvin ja henkilökuntaa on saatu lisää. Muilla 

alueilla on ollut haasteita saada henkilökuntaa rekrytoitua. 

 

 

Nina Björkman-Nystén, Kansalliskielilautakunta  

- Kansalliskielilautakunnan vuosikertomus on saatu melkein valmiiksi 

- Teoriassa kaksikielisyys näyttää toimivan hyvin (tyydyttävän ja hyvän välillä), käytännössä 

ei kuitenkaan niin hyvin. 

- Kielilähettiläitä on etsitty. Tehtävästä maksetaan oman palkan lisäksi 

lisävastuukorvauksena 50 euroa kuukaudessa. 

- Tulevaisuudessa kielilisän lisäystä on mietitty. 

- Mietitty myös, miten henkilökuntaa saadaan kannustettua käyttämään tulevaisuudessa 

muita kieliä aktiivisemmin. 70 % kuitenkin suomenkielisiä, 30 % ruotsinkielisiä/muun 

kielisiä, ja viittomakielisetkin tulisi huomioida enemmän. 

 

  

 Petri Hyvönen, Aluevaltuusto 

 

- ei asioita 

 

 

 

91  KIRSI OKSANEN – TILANNERAPORTTI 

- Ikääntyneiden alueellinen ohjaus on saanut yhden numeron, johon voi soittaa 

(asiakasohjausnumero). Palvelun tarpeen arviointi tehdään tämän numeron kautta myös. 

- Seitsemän (7) uutta kiertävää perhehoitajaa (kotiin) on palkattu. Lisäkoulutusta näille 

perhepäivähoitajille tulossa syksyllä. Tavoitteena on laajentaa tätä perhehoitopalvelua. 

- Perhehoidon toimintaohje tulee lausuttavaksi 

- Turvapalvelut kilpailutettu. Turvapalveluihin kuuluu mm. turvapuhelinpalvelut (ranneke) ja 

auttajapalvelut. Koko hyvinvointialueelle valittu sama firma AdSecure, joka tekee hoidon 

arvioinnin ja käy myös tarvittaessa paikan päällä. 

- Henkilöstötilanne hoitoalalla: vielä noin 100 avointa työpaikkaa. Tämä on erittäin haastava 

tilanne, joka on onneksi vähän parantunut. Ostopalveluhoitajia käytetään edelleen. 
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- Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen tuottavuusohjelma: Kirsi Oksanen kertoi miten 

tuottavuusohjelma voi säästää rahaa ja miten päästään esitettyihin tavoitteisiin. 

- Kirsi ehdottaa, että hän voisi jatkossa päivittää tuottavuusohjelmasta ja asioista, jotka 

liittyvät vanhusneuvostoon.  

 

 

92  LIIKKUMISTA TUKEVIEN PALVELUJEN TOIMINTAOHJE – LAUSUNTOPYYNTÖ 

 Itä-Uudenmaan hyvinvointialue on valmistellut ja pyytää lausuntoa liikkumista tukevien 

 palvelujen toimintaohjeeseen (LIITE_Kuljetuspalveluiden toimintaohje 1). 

  

Päätös:  Vanhusneuvosto toteaa, että uusi lausuttava ohje on selkeämpi kuin aikaisemmin 

lausuttava ohje, joten vanhusneuvosto katsoo, että ohje on hyväksyttävissä. 

Vanhusneuvosto haluaa kuitenkin huomauttaa, että 5000 € tuloraja helposti ylittyy, 

jos asuu maalla ja esim. omistaa metsää/maata. 

 

 

 

93 OMAISHOITAJIEN VESIJUMPPA MUUTTUNUT MAKSULLISEKSI PALVELUKSI 

 

Sipoon kunta on aikaisemmin kustantanut omaishoitajien vesijumppaa. Tällä hetkellä Sipoon 

kunta ei kustanna tätä palvelua enää. Omaishoitajien tukitoimista pitäisi keskustella, ja 

selvittää, kuuluuko palvelu jatkossa kunnille vai hyvinvointialueelle. Nyt joissakin kunnissa tätä 

palvelua löytyy, joissakin ei löydy.  

 

Päätös: Vanhusneuvosto toteaa, että palveluseteli tämänkaltaiselle palvelulle voisi auttaa 

omaishoitajien jaksamista. Vanhusneuvosto on sitä mieltä, että kuntien ja hyvinvointialueen 

vastuu omaishoitajien erilaisista tukitoimista pitäisi selvittää. Ylipäätänsä yhteistyö kuntien ja 

hyvinvointialueen välillä pitäisi selkeyttää ja palvelut yhtenäistää. 

 

 

94 MUUT ASIAT 

 

- Nina Björkman-Nystén esitti tilanneraportin Loviisan vanhusneuvostosta  

- THL:n kysely ikäihmisten toimintakyvyn ja omaishoitajien tukemisesta täytettiin osittain 

vanhusneuvoston kokouksen aikana, ja viimeisteltiin kokouksen jälkeen Kirsi Oksasen 

kanssa.  

- Vanhusneuvoston toimintakertomus ei tehdä vuodelle 2023, tehdään ensi vuodelle 2024, 

jos on tarpeen. 

 

 

95 SEURAAVA KOKOUS 

 

Seuraava kokous pidetään 21.3.2024 klo 13.00. 
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96  KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

 

 Kokous päätettiin klo 15:20. 


